

Poznań
(Woj. Wielkopolskie)

[Kościół pw.
Najświętszej Maryi Panny
Wspomożycielki Wiernych](#)



KOŚCIÓŁ MATKI BOSKIEJ WSPOMOŻENIA WIERNYCH I KLASZTOR SALEZJANÓW



Dawny klasztor dominikanek zwanych w Poznaniu katarzynkami. Obiekt ufundowany w 1282 r. przez trzech braci z rodu Przedpełkowiców i księcia Przemysła II. Przymyślnie zakonnice objęły rozpoczętą budowę kościoła parafialnego i jeszcze w XIII w. wzniosły nieduży kościół, od połowy XIV w. pod patronatem św. Katarzyny. Wokół niego powstał dość rozległy klasztor, w skład którego włączono również dwie baszty z muru obronnego. Po kasacie klasztoru (1822 r.), budynki stopniowo rozbierano. Zachowało się jedno skrzydło klasztorne i jedna z baszt. Od 1926 r. klasztor użytkowany przez salezjanów. W salezjańskim oratorium przebywali Błogosławieni Męczennicy, którzy zginęli w Dreźnie 24.08.1942 r.

(GB) OUR LADY HELP OF CHRISTIANS CHURCH AND SALESIAN MONASTERY

Former convent of the Dominican Sisters, who in Poznań were known as Catherine Sisters. Founded in 1282 by three Przedpełkowicz brothers and duke Przemysł II. Probably the nuns took over the construction of the parochial church in progress and as early as the 13th c. built a small church which from mid-14th c. was called St. Catherine's Church. Around the church there was built a large convent whose structure incorporated two keeps from the defensive wall. After the convent was liquidated in 1822, the buildings were gradually pulled down. One wing of the convent and one of the keeps have been preserved. Since 1926 the cloister has been used by the Salesians. The Blessed Martyrs, killed in Dresden on 24 August 1942, stayed in the Salesian oratory.

(D) KIRCHE DER MUTTER GOTTES DER HILFELEISTUNG FÜR DIE GLÄUBIGEN UND SALESIANERKLOSTER

Ehemaliges Kloster der Dominikanerinnen, im Volksmund Katharinen genannt. Das Objekt wurde 1282 von drei Brüdern des Przedpełkowicz-Geschlechts und Herzog Przemysł II gestiftet. Vermutlich haben die Nonnen den Bau der Pfarrkirche übernommen und noch im 13. Jh. eine nicht große Kirche errichtet, seit der Hälfte des 14. Jh. unter dem Patronat der hl. Katharina. Um die Kirche herum entstand ein ziemlich breitgelegenes Kloster, in dessen Bestand zwei Basteien aus der Wehrmauer eingeschlossen wurden. Nach der Auflösung des Klosters (1822) wurden die Gebäude allmählich abgerissen. Es erhielt sich ein Klosterflügel und eine der Basteien. Seit dem Jahr 1926 ist das Kloster von den Salesianern ausgenutzt. Im salesianischen Oratorium hielten sich selige Märtyrer auf, die in Dresden 24.08.1942 ums Leben gekommen sind.



zdjęcia: *Jan Nitecki*

zdjęcia w czerwonym obramowaniu zapożyczono z:
https://commons.wikimedia.org/wiki/File:Ko%C5%9Bci%C3%B3%C5%82_Naj%C5%9Bwi%C4%99tszej_Marii_Panny_Wspomo%C5%BCycielki_Wiernych_Pozna%C5%84_02.jpg

[POWRÓT DO STRONY GŁÓWNEJ IKONOGRAFII](#)